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Dobrý den, vážení spoluobčané. 
Tak nám začal podzim, alespoň podle kalendáře. 
Počasí nám ještě přeje, ale již brzy se ochladí začnou 
dlouhé zimní večery a přiblíží se konec roku a s ním 
čas na bilancování.  
My všichni máme zatím na bilancování čas, ale již 
tento týden budou skládat účty vedoucí představitelé 
všech krajů. V pátek a v sobotu se totiž uskuteční 
volby do krajských zastupitelstev. Sám jsem zvědav, 
jak tyto volby dopadnou. Rád bych využil této 
příležitosti a pozval k volbám všechny občany. Přijďte 
a rozhodněte o tom, kdo bude dále vést náš kraj. Je to 
pro nás všechny velice důležité. Jedině kraj, pokud 
bude dobře a rozumně hospodařit, totiž může zlepšit 
stav našich silnic, kraj rozhoduje o tom, jaké základní 
a mateřské školy a kde budou a také které nemocnice 
a kde budou nebo zda budou nadále podepisovány tak 
nevýhodné smlouvy, jako byla ta s Českými dráhami, 
kde kraje přišly zcela zbytečně o miliardy korun. 
Proto je důležité, aby všichni občané přišly volit, 
proto jsou krajské volby tak důležité. 
Mnoho z občanů naší obce si všimlo, že i já kandiduji 
do zastupitelstva Olomouckého kraje za STAN, 
sdružení starostů a nezávislých. Mnoho lidí se mne na 
to ptalo a chtěli vysvětlení. Všem jsem se snažil 
odpovědět osobně a slíbil jsem podrobnější odpovědi 
na nejčastější dotazy a ty zveřejňuji na 2. stránce 
dnešního Expresu. Pokud vás tedy zajímá, proč jsem 
se rozhodl kandidovat, přečtěte si tento článek. 
Tento Expres bude plný fotografií z hodů, které se 
letos krásně povedly, a dění okolo nich. Letošní hody 
se nesly v duchu oslav 130. výročí založení SDH 
Hnojice. Minimálně stejně významným jubileem je 
však 200. výročí vysvěcení kostela Nanebevzetí Panny 
Marie, které si v tomto roce připomínáme. I proto je 
na této stránce expresu krásné zamyšlení Marie 
Slimaříkové nad významem kostela a připomenutí 
jeho historie i současnosti. 
Letošní léto bylo pro naši obec ale důležité nejen díky 
hodům. Po dlouhém úsilí se podařilo díky úsilí mnoha 
starostů prosadit nové rozpočtové určení daní, které 
přinese naší obci již od příštího roku významné 
navýšení rozpočtu. I tom trochu více v článku na 
druhé straně Expresu. Také jsme podali žádost o 
dotace na kanalizaci a ČOV. Pokud se nám dotace 
podaří získat, měla by v příštím roce začít výstavba 
kanalizace. 
To jsou pozitivní věci, na které jsme hrdí a jsme rádi, 
že se povedly. Udělalo se hodně práce, ale ještě 
mnohem víc nás jí čeká. A nejen  s kanalizací. 
V rozvojovém programu obce jsou další úkoly. Práce 
je hodně a je náročná, ale děláme ji sami pro sebe a 
člověka potěší, když za sebou vidí výsledky vykonané 
práce. Proto zamrzí, když pak vidíte, jak někdo cizí 
práci bezdůvodně a nesmyslně ničí. I o tom bohužel 
píši ve článku na druhé straně expresu. 

Libor Kašpárek, starosta obce 
 

Chrám není jen z kamene…                       
Kostel je nejen budova, kde 
se shromažďují věřící ke 
mši, ale především místem 
setkání s Bohem, místem, 
které ukazuje, že zde žije 
církev. V Bibli čteme: „Ty 
Hospodine, ač sám ničeho 
nepotřebuješ, chtěl jsi mít 
chrám, kde mezi námi 
přebýváš“ /2 Mak 
14,35/.Právě tato myšlenka 
po staletí vedla věřící ke 
stavbě chrámů. Kostel není 
tedy jen významnou 
architektonickou stavbou v 
centru obce, ale i duchovní 
dominantou. 

Se stavbou kostela 
Nanebevzetí Panny Marie 
začali občané Hnojic po 
požáru v roce 1805. 
Přestože sami opravovali 
své požárem zničené 
příbytky, postarali se o obnovu místního kostela. Díky úsilí tehdejšího 
faráře Jakuba Maxmiliana Jaicha (1743-1823), přispění náboženského 
fondu i sbírek mezi občany, byl farní kostel dokončen a posvěcen roku 
1812. V letošním roce tedy prožíváme 200. výročí posvěcení kostela. 
Opravdu p r o ž í v á m e, protože mnoho aktivit farnosti bylo letos 
zaměřeno právě k tomuto jubileu. 

Nejprve jsme se v adventní době mohli zastavit a zamyslet nad 
„chrámem našeho srdce“ s P. Antonínem Pechalem, který vedl duchovní 
obnovu. V březnu jsme prožili Lidové misie s mottem „Obnova ve 
svátosti biřmování“, které pro nás připravili bratři kapucíni z Prahy, 
Brna a Olomouce. Začátkem června jsme přivítali mnoho návštěvníků, 
kteří se zúčastnili programu „Noci kostelů“. V srpnu jsme nabídli 
veřejnosti prohlídku chrámu s komentářem a prezentací historických 
snímků kostela. A s radostí jsme si užili koncertu skupiny Spirituál 
Kvintet, který přispěl ke sváteční atmosféře hodové slavnosti. 

Oslavy výročí kostela vyvrcholí v neděli 28. 10., kdy nás přijede 
navštívit otec arcibiskup Msgre. Jan Graubner a bude hlavním 
celebrantem mše svaté v 8.30 hodin. Všichni jsou srdečně zváni. 

Chcete-li se více seznámit s historií kostela, zvonů, či zavzpomínat s 
pamětníky, může si opatřit brožurku vydanou k letošnímu kulatému 
výročí. K dostání je v kostele, v místním muzeu či na Obecním úřadě. 

Děkujeme všem, kteří přispívají na opravy a údržbu kostela, podílejí se 
na úklidu či výzdobě nebo jinak podporují život naší farnosti. Dalšího 
staletého jubilea se nejspíš nedožijeme, ale věříme, že budoucím 
generacím přenecháme budovu kostela nejen opravenou a funkční, ale 
především plnou života a víry v dobrého Boha.                                                                                                                  

Marie Slimaříková 



RUD aneb dobrá věc se podařila 
Jak jsem informoval již v úvodníku, letos v létě těsně před našima hodovýma oslavama se podařila v Parlamentu České republiky dobrá 
věc – Poslaneckou sněmovnou i Senátem byla schválena novela rozpočtového určení daní, zkracovaného jako RUD.  
Nejdříve bych připomněl, o co se jedná. Zjednodušeně RUD je způsob, jakým se ve státě přerozdělují daně. Část peněz, kterou stát 
vybere na daních, dostávají obce. A tyto peníze jsou rozdělovány podle určitého klíče, kde hlavní váhu hraje počet obyvatel. Paradoxně 
když jsem v roce 2007 začal dělat starostu, platilo čím větší obec, tím více peněz na jednoho občana. Praha tak měla až 9x více na 
jednoho občana než nejmenší obce a 4 největší města, v nichž žije 20% obyvatel, brala více než polovinu všech těchto peněz. Proti tomu 
se některé obce vzbouřily a chtěly tuto křivdu napravit. Naše obec byla tehdy mezi prvními, které se k tomuto dění připojily. Tehdy se 
nám mnoho lidí smálo, že malé obce a jejich starostové mají příliš malé slovo, než aby něco dokázaly. 
Je pravda, že to byla spousta práce a vyžadovalo to hodně trpělivosti a především víry v to, že se nakonec dobrá věc podaří. Sice to 
vypadalo nadějně po té, co se starostové sdružení v hnutí STAN dostali spolu s TOP09 v roce 2010 do parlamentu a podařilo se jim 
změnu RUD zakotvit v programovém prohlášení vlády. Přesto bylo nutno ještě hodně práce a dokonce demonstrací starostů po celé 
republice, které vyvrcholily zářijovou demonstrací v Praze, a následným vyvěšováním vlajek a psaní spousty dopisů předsedovi vlády, 
než se podařilo nové RUD prosadit a naše obec tak bude mít od příštího roku více peněz na svůj další rozvoj. 

Libor Kašpárek 
Proč kandiduji do zastupitelstva Olomouckého kraje 
Mnoho občanů si všimlo na volebních plakátech, že kandiduji do zastupitelstva Olomouckého kraje za TOP09 a starostové. Položili jste 
mi dotazy, na které jsem vám odpovídal, a slíbil jsem podrobnější odpověď v Expresu. Tady je. 
Co vás přivedlo k rozhodnutí kandidovat do zastupitelstva OK? – K tomuto rozhodnutí mne přivedlo to, že jsem jako starosta obce 
sledoval, co se na našem kraji děje, a nebyl jsem s tím spokojen. Nejvíce mne překvapilo, když jsem viděl, jak obrovsky narostl dluh 
Olomouckého kraje. Kam šly tyto peníze? Proč kraj schválil různé podivné smlouvy, jako třeba smlouvu o dopravní obslužnosti s ČD, 
když konkurence nabízela stejně kvalitní, ale o stamiliony levnější řešení? A protože si na tyto otázky neumím najít odpověď a rád bych 
toto ovlivnil, rozhodl jsem se kandidovat. Dalším důvodem bylo i to, že jako člen zastupitelstva kraje bych byl mnohem blíže důležitým 
informacím, které bych mohl využít ve své práci ve prospěch obce. 
Proč kandidujete za TOP09? – Nekandiduji za TOP09, přestože tato strana je mi svým programem zaměřeným na zodpovědné 
hospodaření bez zadlužování blízká. Kandiduji za STAN, tedy sdružení starostů a nezávislých. Jsem starosta obce a nechci dělat 
politiku. Chci spolu s ostatními starosty za podpory TOP09 pracovat ve prospěch občanů našeho kraje a tím i našich obcí. 
Pokud budete zvolen tak zůstanete starostou? – Ano, samozřejmě. Nemám politické ambice, nechci vykonávat politické funkce, nechci 
se stát hejtmanem ani členem rady OK. Rád bych pracoval v některém z výborů či komisí, které se zabývají rozvojem venkova a 
ochranou životního prostředí, ale prvořadá je pro mne práce starosty a zájem naší obce.  
Proč kandidujete na 36 místě? Z této pozice přeci nemůžete být zvolen. – Mojí podmínkou, když jsem se rozhodl podpořit společnou 
kandidátku TOP09 a STAN bylo, že budu na kandidátní listině až v její druhé polovině. Vedlo mne k tomu několik důvodů. Za prvé 
jsem především starosta obce a této práci se chci věnovat naplno a dělat ji co nejlépe. Naši obec v případě, že získáme dotace, bude 
čekat vybudování kanalizace a to bude stát spoustu času a práce. Za druhé sice vím, že by naší obci mohlo mé zvolení do zastupitelstva 
přinést výhody, o kterých jsem psal výše, především díky většímu množství informací, které bych mohl využít ve prospěch obce. Ale 
nevím, jestli občané v naší obci chtějí, abych část svého času věnoval i práci zastupitele. Vím, bylo by to minimum času, ale přeci jen 
by to nějaký čas byl. A protože není možné si to nijak ověřit, rozhodl jsem se kandidovat na takto nízké pozici. Občané tak sami svými 
preferenčními hlasy mohou říct Ano, chceme ať je náš starosta i v zastupitelstvu OK a má tak více informací a možností naší obci 
pomoct a nebo Ne, nechceme, aby starosta byl i zastupitelem, chceme, aby se věnoval jen a pouze práci pro obec. No a třetím důvodem 
bylo, že nejsem a ani nechci být aktivní v politice. Chci pracovat pro lidi v obci či v kraji, ale nechci být součástí politické struktury. 
Z těchto tří důvodů jsem na 36 místě kandidátky a jestli budu či nebudu zvolen závisí pouze na preferenčních hlasech voličů. Už v 
minulých parlamentních volbách ukázali voliči, že ne vždy rozhoduje pořadí na kandidátce. 
V každém případě ať budu zvolen nebo ne, rozhodující bude pro mne práce starosty obce Hnojice a nadále budu dělat vše pro prospěch 
naší obce a jejích občanů 

Libor Kašpárek 
Děti bez rodičů aneb víte, kde je a co dělá právě teď vaše dítě 
V poslední době se v naší obci dějí divné věci. Někteří lidé už z nich začínají mít noční můru. Týká se to především vedení Sokola, ale i 
Mysliveckého sdružení a dalších lidí, kteří se snaží něco dělat pro obec. Začalo to vysypáváním košů na hřišti, potom pomalováním 
„Boudy“ a dnes je to tak, že každou chvíli najdou Sokolové na hřišti něco zničeného. Myslivcům zase někdo zničil chatu „na 
Bumbálce“. Smutné na tom je, že to vypadá, že všechny tyto věci má na svědomí partička mladistvých a dětí, která se schází na hřišti, 
kde zřejmě kouří a popíjí alkoholické nápoje, ale dosud je nikdo neviděl a neusvědčil. Ale je jen otázkou času, než zjistíme, kdo se na 
těchto věcech podílí. Zatím je to jen anonymní skupina, ale brzy budeme znát konkrétní viníky. Vím, že děti nemají trestní 
zodpovědnost a že si třeba jejich rodiče říkají, že jsou nepostižitelní. Uvidíme, co budou říkat, až se jejich „péčí“ o potomky začne 
zabývat policie a sociálka. Potom už to taková legrace nebude. Nelíbí se mi psát tady takové věci, ale ještě méně se mi líbí školní děti, 
které místo přípravy na školu kouří, pijí alkohol a ničí cizí majetek. A proto, milí rodičové, ruku na srdce – víte, co teď dělá vaše dítě? 
Možná to bude pro některé z vás překvapením, až se dozvíte, že právě vaše dítě v opilosti zničilo to, co jiní vybudovali pro vaši zábavu. 

     



Z činnosti občanského sdružení Hagnózek 
Tak už je tu zase podzim a s ním pro nás i únava z léta.Mám ráda náš kroj a raduji se z každé nové části kroje i z toho,když 
vidím,že všichni mají na sobě kroj tak nejlépe,jak má být.Není to ale jednoduché.Příprava kroje není chvilková 
záležitost,když nepřeje počasí,tak některé třeba více škrobené věci ne a ne doschnout.Potom i ta nejhezčí krajka na krajzlíku 
prostě nedrží a neudělá kýžený efekt.A je mnoho dalších věcí,které se dají udělat špatně,vždyť ani oblékání kroje není tak 
úplně jednoduché.Přesto se snažíme v našem souboru udržovat určitou úroveň stylu kroje a myslím,že při různých akcích a 
setkáních s ostatními soubory nevycházíme z porovnání tak špatně.A tak mívám radost z krojů i dětí,z toho,že se nám podaří 
něco vylepšit a zdokonalit.Každá nová móda sice působí další problémy,ale když chceme,aby naše děti tančily,musíme jim 
občas prominout různé náramky nebo nalakované nehty,ale přiznám se,že u toho skřípu zuby.Hanácký kroj je plný symbolů 
a svým výrazem souzní s přírodou.Žlutá výšivka na zástěře září jako zralé obilí na polích naší órodné Hané, luční 
květy,srdíčka a další ornamenty zdobí manžety,oplečí,kordulku,zástěru i kapesníček. Oblé barokní tvary kroje značí 
blahobyt a bohatsví naší krásné země.A červený šátek-turečák-uvázaný na hlavě Hanaček je červený jak zralá jablíčka 
v sadě.Kolem krku je nařasen krajzl neboli okruží a hlava v něm má být usazena jako v zahrádce.Vždyť se na něj často 
spotřebuje až 8 m krajky.Muži mají na košili srdce vyšité na tom správném místě,barva jejich kalhot znovu ukazuje na 
zemi,hlínu,ze které vzrůstá všechno bohatství,které se projevuje na jejich vestě bohatě vyšívané a zdobené řadou 
kromfléku,jako když polní cesta protíná a spojuje pozemky.A pobíjený široký opasek drží jako kovová obruč,která obepíná 
nádobu a drží ji pohromadě.Klobouk,který naši chlapi nosí na hlavě je  nazýván člun,ten tomu všemu dodává 
důstojnost.Když se nad tím vším člověk takto zamyslí,nemůže náš kroj nemilovat!Vždyť je také ze všech nejhezčí,protože je 
naším vyznáním lásky ke kraji,ve kterém žijeme!A to také chceme učit naše děti.Mnoho lidí při vystoupeních vidí různé 
chyby,ať už na krojích nebo na tancích,zpěvech nebo ve výslovnosti naší krásné hanáčtiny.Chyby se najdou vždy,některé lze 
odstranit,ale s některými se musíme smířit,ty už třeba lepší nebudou a nemá cenu se nad nimi rozčilovat.Je potřeba podpořit 
a pochválit naše děti v tom,co dělají dobře,aby v nich zůstalo alespoň povědomí o tom,z čeho vychází kultura našeho kraje. 

Letošní rok jsme začali jarními zvyky,tedy Jedličkou a vynášením smrtky.Chtěla bych zde říct a připomenout všem 
děvčatům,že chodit může každá,která si vyrobí jedličku a nejen děvčata ze souboru.Tak se příští rok na smrtnou neděli 
určitě přidejte. 

Proběhla také Velikonoční výstava,na které si měli možnost všichni vyrobit různé věci nejen velikonoční.Tyto naše dílničky 
se setkaly s velkým zájmem i lidí z okolí. 

Na konci dubna jsme s dětmi našeho souboru Pomněnke vystupovali pro důchodce na Kloboukovém bále ve Štěpánově a na 
začátku května jsme si oba soubory zatančili v Benátkách.Byly to ovšem jen naše Benátky,ne ty v Itálii,ale není všem dnům 
konec a možnosti se stále otvírají.V Benátkách se oslavují hody sv.Gotharda,jemuž je zasvěcena kaplička. 

18.5.jsme opět vyjeli do Vyškova ,abychom překonali rekord v počtu tančících krojovaných Hanáckou besedu.Jezdíme sem 
již tradičně a rekord jsme opět překonali.Jelo nás podle naší osobní tradice 28 tančících.Pohled na zaplněné náměstí ve 
Vyškově je moc pěkný a tanec besedy trvá asi 12 minut.Jaká škoda,že nějakou takovou akci nepořádá Olomouc jako město 
typicky hanácké,ale Vyškov ležící na okraji Hané...Abychom překonali rekord i v příštím roce,potřebovali bychom další 
zájemce.Takže neváhejte a hlaste se!Máte na naučení půl roku,besedu zvládl i náš tříletý Toníček. 

Vystoupením v červnu letos nepřálo počasí a bylo nám moc líto,že jsme s dětmi nemohli zatančit na Sokolském dni 
v Hnojicích.Rozhodování v těchto situacích bývá velmi náročné,ale kroj a déšť s blátem neradi kamarádí.A tak jsme to 
museli oželet. 

Kvůli dešti jsme nešli ani na pěší pouť do Krnova ke sv.Antoníčkovi. 

Déšť zcela zrušil i naše další vystoupení v Lužicích.Přestože jsme se všichni do krojů oblékli,nebylo možné ani přejít do 
auta.Hodinu před tím a hodinu po tom by se tančit dalo,ale v čase určeném pro nás to prostě nešlo. 

V srpnu jsme již tradičně tančili ve Štěpánově na hodech sv.Vavřince,tentokrát to bylo v sobotu.Tancovalo se nám 
dobře,počasí konečně vyšlo a my jsme byli spokojeni i s tím,že jsme si v neděli mohli ještě užít hody jako ostatní. 

Naším hlavním vystoupením bývají samozřejmě hnojické hody.Trochu nás letos překvapil průvod,po kterém bývají ti naši 
špunti celí ušlí.Počasí sice opět přálo,ale spíše lidem pod slunečníky.Nedovedete si představit,co to je ,tančit na rozpáleném 
slunci.Malé děti,které v tu dobu často spí,byly tím sluníčkem úplně omráčené,tak se místo pořádného tance tak nějak táhly 
po parketu.Ani my dospělí jsme neměli mnoho energie na tanec,to sluníčko nám ji úplně vysálo.Přesto doufám,že se to všem 
divákům líbilo a že nám ty chyby odpustí.Hlavně mě mrzelo,že jsme na place byli téměř jediný bod programu.V naší vesnici 
je přece mnoho lidí,kteří něco umí a mládeže,která by mohla něco nacvičit a ukázat.Tak kde se schováváte?Doufám,že 
v příštím roce se probudíte a všem nám to natřete...(a já si konečně vezmu volno a oslavím hody taky s rodinou).Na hody 
bývá také velký problém v tom,že jsou dovolené a děti jsou na různých akcích.To je potom těžké,dát se nějak 
dohromady.Takže je to vlastně úspěch,že vůbec v tuto dobu tancujeme. 

V polovině září jsme byli vystupovat ve Štěpánově,kde hasiči oslavovali výročí 130 let od svého založení.A znovu šel 
průvod a ještě delší .Šli jsme od Salvie až do areálu chovatelů.Počasí celkem vyšlo,ale bylo dost chladno a 
foukalo.Vystoupení jsme si užili v příjemné atmosféře a věříme,že jsme potěšili mnohé přítomné diváky. 
Na svátek sv.Václava jsme se vydali společným autobusem do Tovačova na III.setkání Hanáků s hejtmanem olomouckého 
kraje.Nás z Hnojic a okolí jelo 45 krojovaných a celkem se akce účastnilo asi 660 krojovaných.Vše začalo hodovou mší 
v kostele  sv. Václava a  pokračovalo  řazením  na  náměstí  a  opět průvodem, tentokrát  přes  velkou  část Tovačova. V čele 



průvodu jely kočáry s koňmi a jezdkyně na koních oblečené v mužských krojích.Koníčci za sebou občas něco trousili a tak 
bylo náročné se tomu vyhnout a někteří si šlápli...V zámeckém parku,kam jsme dorazili ,potom probíhalo postupné 
představování souborů tancem nebo zpěvem.Mezitím si někteří stihli prohlédnout zámek,vystoupit na věž nebo si 
prohlédnout zboží v krámcích.Vedoucí souborů se přes poledne setkali s panem hejtmanem v obřadní síni zámku,kde jsme 
obdrželi pamětní list na tuto akci.Odpoledne v zámeckém parku probíhala Hanácká olympiáda,což byly čtyři soutěže,do 
kterých jsme se také přihlásili.Ve dvou z těchto soutěží jsme také zaznamenali úspěch.Maminka jedné malé tanečnice 
získala 2.místo v pečení koláčů a jeden mladý pár ,který s námi byl poprvé,získal 1.místo v soutěži Házeni a chetáni bochet 
do mise.Některé soutěže jsme bohužel nestihli,protože jsme v tu dobu měli krátké vystoupení na nádvoří zámku.V tomto 
vystoupení zatančily děti i dospělí a Vašek na mikrofon povykládal naši Hanáckó povidačko,která se všem moc 
líbila.Program celé akce pokračoval až do večera a noci,ale my jsme se celí znavení,ale spokojení vydali domů po 16-té 
hodině.Musíme poděkovat svatému Václavu ,že nám vyprosil tak úžasné počasí,abychom si ten nabitý den mohli užít a 
vychutnat. 

Tím zatím naše letošní vystupování končí a my konečně můžeme naše kroje nechat chvilku odpočinout,protože dostaly 
docela zabrat. 

Z dalších akcí nás ještě čeká VÁNOČNÍ VÝSTAVA,která by se měla konat 8.-16.12.2012 a ponese název Andělské 
Vánoce.Proto již nyní vyhlašujeme soutěž nejen pro děti o nejkrásnějšího anděla,aby jste měli čas na výrobu. 

Ráda bych zde ještě poděkovala Obecnímu úřadu za podporu a pomoc při pořádání výstav a vystupování.Ráda bych 
zakončila slovy,kterými se všude představujeme. 

Me sme hanáci z malé dědine,  
tancojó o nás cely rodine. 
Dětičke v sóboro Pomněnke  
a ve Věnečko tatičci a maměnke. 
                                                                                                           Hagnózek Hnojice, Lenka Kořenková                                                                                             

  

SDH a Tradiční hody v Hnojicích  
Ku příležitosti oslav 130. let založení SDH Hnojice, jsme byli OÚ vyzvání, zda bychom nechtěli pořádat letošní Tradiční 
hody. Po poradě se členy jsme se této úlohy zhostili.   
Díky velké pomoci OÚ, TJ Sokol a dobrovolníků se nám hody vydařili. Přálo nám i počasí, které nalákalo rekordní počet 
návštěvníků ze širokého okolí. Velmi nás potěšili kladné ohlasy. Bylo i pár připomínek, které jsme uznali a do příště se z 
nich určitě poučíme, ale ty kladné převažovali a za to jsme velice rádi.   
Dovolte mi, abych prostřednictvím tohoto příspěvku ještě jednou poděkovala všem pracovníkům OÚ, panu starostovi L. 
Kašpárkovi, za to, že vyřídil dotace z Olomouckého kraje, TJ sokol, která nám vždy vychází vstříc, Hagnózku, který se 
postaral o pěkný program a všem dobrovolníkům, kteří pomohli nebo se jinak podíleli na pořádání hodů.  

Místostarostka SDH Hnojice Libuše Körnerová  
 
Činnost SDH Hnojice   
Po dvouleté pauze jsme se opět rozhodli oživit SDH v Hnojicích. „Nastartovali“ nás letošní oslavy 130. let založení SDH 
Hnojice, kdy jsme si řekli, že by byla naše ostuda, kdyby hasič zanikl nebo nefungoval aspoň v základní míře.   
Ač se zpožděním, ale přece jsme uspořádali valnou hromadu, abychom si vyjasnili, kam chceme, aby sbor směřoval. 
Zúčastnili jsme se Okrskové soutěže ve Štěpánově, kde se muži umístili na 5. místě ze 7 družstev. OÚ nám propůjčil 
místnost ve školce, kterou využíváme jako klubovnu. Pravidelně se účastníme schůzí okrsku a představiteli sborů z okolí.   
Chtěli bychom více jezdit soutěžit, bohužel je složité sestavit družstvo, když se soutěže kříží se zápasy fotbalu. Aktivních 
mladých členů SDH je málo, proto vyzývám všechny, kdo by měli zájem do sboru vstoupit, aby nás kontaktovali.   

Místostarostka SDH Hnojice Libuše Körnerová 



 
Výbor TJ Sokol Hnojice informuje 
Vážení spoluobčané, dovolte nám se začátkem podzimu připomenout akce letošního roku. Letos jsme žili především nácvikem skladeb 
na 15. Všesokolský slet v Praze. V letošním 1. čísle Expresu jsme vás informovali, jaké skladby cvičíme, kdo vede nácvik a kolik 
cvičenců cvičí a také kde budeme cvičit 

Dnes bychom vás rádi informovali, kde všude naši cvičenci ještě vystupovali. Nejdůležitější byla naše účast na 15. Všesokolském sletu  
v Praze od 30.6. do 7.7.2012 za účasti našich i zahraničních Sokolů. V Praze měla naše TJ jednu z největších výprav z Olomoucké župy. 
Po sletu následovala posletová vystoupení a setkání Sokolů. Naši členové cvičili např. 28.7.2012 v Července a velké vystoupení 
předvedli i 29.9.2012 v Moravské Huzové, kde vystoupili ve skladbách rodičů s dětmi, ženy a dorostenky ve skladbě Švihadla a muži, 
dorostenky a ženy ve společné skladbě Chlapáci III. Dne 1.9.2012 proběhlo také u nás v Hnojicích Vzpomínání na slet spojené 
s promítáním filmů a fotografií z nácviku i vystoupení, a to za účasti cvičenců Sokola Hnojice, Křelov i Olomouc. 15.9.2012 pak 
proběhlo Posletové setkání župní v Olomouci – Chvalkovicích. 

Letos v létě na hřišti také probíhalo promítání filmů pro děti i pro dospělé za spoluúčasti OÚ a občanského sdružení Hagnózek. Tímto 
výbor Sokola děkuje především bratrům Kořenkovi a Vašíčkovi za zajištění těchto oblíbených akcí. 

Pokud se týká další činnosti, tak náš fotbalový oddíl zahájil další sezónu a hraje 4. třídu okresního přeboru a letos se jim daří lépe než 
v minulém ročníku. 

Naši žáci chodí trénovat do Sokolovny florbal pod vedením br. Radima Nováka. 

Stále probíhají postupné opravy v naší Sokolovně, byla nově udělána celá podlaha. Opět byla podána žádost o dotace na Ministerstvo 
školství, mládeže a tělovýchovy. Tuto žádost zpracovala jednatelka sestra Svozilová za pomoci br. Kašpárka a výbor Sokola jí děkuje za 
spoustu času a úsilí, které tomu věnovala. 

Také bychom rádi uvedli informaci o prvních akcích v příštím roce, abyste si již dnes mohli naplánovat účast. Sokolský ples proběhne 
19.1.2012, Sokolské šibřinky v pátek 22.2.2013 a Dětský karneval 24.2.2012. 

Na závěr tohoto příspěvku bych rád poděkoval vám všem, kteří jste nám pomáhali veškeré akce zajišťovat, jak finančně, tak vlastní 
účastí a tím jste nám pomohli v naší práci. Výbor Sokola také děkuje touto cestou Obecnímu úřadu, zastupitelstvu obce a starostovi obce 
za pomoc při zajišťování sletového vystoupení našich cvičenců a za příspěvek na dresy, kterým obec podpořila ty, kdo ji reprezentují. 

Kdo má zájem o naši činnost, tak se může dozvědět více o naší činnosti z fotografií na naší nástěnce, kterou nám obec poskytla na 
čekárně autobusové zastávky. Tato nástěnka je pravidelně obměňována sestrami Vyhnánkovou Marcelou a Zelinkovou Lenkou, za což 
jim výbor ZJ děkuje. 

A úplně na závěr bych poprosil jménem výboru TJ Sokol Hnojice rodiče, aby více pečovali a zajímali se o činnost svých dětí. Některé 
děti totiž chodí na hřiště a ničí nám zařízení, které jsme léta budovali pro všechny a ne proto, aby nám to skupinka výtečníků ničila. Není 
nám jasné, kde děti vezmou zápalky a dělají si ohníčky za naší klubovnou, proto vás prosím, věnujte se více činnosti svých dětí, dokud 
se nestane něco vážného. Bohužel, domluvy členů výboru nepomáhají a proto po domluvě s vedením obce budeme muset přistoupit ke 
tvrdším krokům, abychom zajistili bezpečnost našeho majetku a vašich dětí.  

Za výbor TJ Sokol Hnojice Zdeněk Vyhnánek 

 
Z činnosti OS Základna Hnoyland 
Občanské sdružení Základna Hnoyland malá kopaná (dále jen OS) do dnešního dne splnilo vše co dalo do plánu činnost na tento rok. 

Dne 3.6.2012 proběhla brigáda na úpravu hájku,kde se pokračovalo v pracech z minulého roku. Celkem se brigády zúčastnilo 10 členů 
OS a tito opět udělali kus dobré práce a přispěli svou pracík dalšímu zvelebení hájku. 

Dne 19.6.2012 uspořádalo OS tradiční dětský den na Základně a opět jako tradičně se po všech stránkách vydařil.Děti odcházeli nadmíru 
spokojeni po absolvování mnoho atrakcí. Nakonec proběhl i tradiční ohňostroj,jako vyvrcholení celé zdařilé akce 

Dne 7.7.2012 Byl uspořádán 2 ročník Memoriálu Luboše Smrčka I tento Memoriál se vydařil po všech stránkách včetně počasí. 
Zůčastnilo se 8 mužstev 7 z Olomoucka a jedno mužstvo z Havířova ,které je tradičním účastníkem všech našich turnajů. Celý turnaj 
vyhralo domácí mužstvo pod hlavičkou Luba tým,na druhém místě skončilo mužstvo z Havířova a třetí bylo mužstvo FoFo z Olomouce. 

Co se týká našich soutěžních utkání,tak po jaení části jsme se umístili na velmi pěkném třetím místě. V současné době probíhá podzimní 
část soutěže a po pěti odehraných záoasech je naše mužstvo na 9. místě se ziskem 5 bodů a score 23:23 se ztrátou poze tří bodů na 
prvního. V mužstvu se začalo dávat příležítost mladým hráčům,což je pro budoucnost malé kopané u nás velmi dobře. 

Na závěr bych chtěl poděkovat OU Hnojice respektivě celému zastupitelsvu,které odsouhlasilo nám dát finanční částku na zakoupení 
nových bezpečných branek. 

Václav Černý, předseda Občanského sdružení Základna Hnoyland 
 
 
Umístění hnojických fotbalových týmů 

K dnešnímu dni je tým malé kopané Základna Hnoyland Hnojice na 9. místě ve 3.D lize s 5. body z 6. utkání  
(aktuální pořadí najdete na internetu zde: http://www.sfmo.cz/tabulky/?kolo=15&obdobi=p) 

Tým mužů Sokol Hnojice je aktuálně na 12. místě se 4. body z 9.utkání, což je lepší umístění než vloni 
(aktuální pořadí zde: http://www.ofso.cz/aktualni-vysledky/iv-tr-sk-a-muzi/) 

Celkové tabulky nejsou uveřejněny z důvodu nedostatku místa. Děkuji za pochopení 



Hody v Hnojicích spojené s oslavami 130. výročí založení SDH Hnojice 

  
Nedělní hodový program začal průvodem, jehož účastníci se sešli u kapličky sv. Floriána v Kukově 

  
Hlavní kulturní program zahájili společně starostové obce a SDH Hnojice před prapory zúčastněných hasičských sborů 

    
Tradiční vystoupení souborů občanského sdružení Hagnózek se těšilo velké pozornosti sklidilo zasloužené ovace publika 

    
A velkou pozornosti a povzbuzení se dostalo i nejmladším hasičům při jejich zásahu a uhašení hořícího automobilu 

   
Vystoupení Spirituál kvintetu bylo zlatým hřebem hodového programu, který skončil hodovou zábavou se skupinou Sirius 

V tomto čísle byly použity fotografie pana Zdeňka Špičky, skupiny Sirius a OÚ Hnojice                       


